
PÓŁMETEK - KADENCJI RZĄDU I SEJMU 

Półmetek drugiej kadencji rządu i sejmu jest dobrą okazją do podsumowań  i wskazania, jakie 

zmiany już przeszliśmy w kontekście tego co nas czeka. Jak pokazała praktyka, konsekwentne 

wdrażanie zaplanowanych reform, nawet tych najtrudniejszych, sprzyja stabilności naszego 

kraju. Zarówno na arenie międzynarodowej, jak i wśród rodzimych inwestorów Polska jest 

postrzegana jako zrównoważony, konsekwentnie rozwijający się, poważny partner. Ponad 

300 mld zł z UE, które przyznano Polsce w nowym budżecie na lata 2014 - 2020 pomoże 

utrzymać i wzmocnić trend rozwojowy. 

Na te efekty składa się praca i rządu i każdego posła, w tym w cząstce również moja. Poniżej 

znajdziecie Państwo informację o ważniejszych jej aspektach. 

 

I. Półmetek rządu premiera Donalda Tuska 

Podsumowując warto przypomnieć, że: 

W polityce prorodzinnej wprowadzono dłuższy, trwający rok, płatny urlop rodzicielski, z 

którego korzystać mogą zarówno mama jak i tata. Nowością jest także to, że obejmuje on 

wszystkich opłacających składki na ubezpieczenie społeczne, a więc nie tylko pracowników 

zatrudnionych na umowę o pracę, ale także na umowę zlecenie oraz osoby prowadzące 

działalność gospodarczą. 

Od 1 lipca bieżącego roku finansowany jest program zabiegów leczenia niepłodności ( in-

vitro). Z programu w ciągu 3 lat ma skorzystać 15 tys. par, a Państwo ma pokryć 80 % 

kosztów, co w sumie wyniesie ponad 240 mln zł. Program ten dotyczy zarówno par żyjących 

w związkach małżeńskich jak i tych bez ślubu, u których stwierdzono bezpłodność, a które 

bezskutecznie leczyły niepłodność w ciągu ostatniego roku przed zgłoszeniem się do 

programu, lub osoby, u których z różnych powodów może dojść do utraty płodności w 

przyszłości. Do tej  pory  zakwalifikowano 4622 pary. 

W latach 2012-2013 na budowę żłobków przeznaczono kwotę 500 mln zł.  Od 13 lipca 2013 

r. natomiast z 50% do 80% zwiększył się udział państwa przy ubieganiu się przez gminy o 

dofinansowanie na utworzenie i funkcjonowanie  instytucji opieki nad dziećmi do lat 3. 

Od września wszedł w życie program tzw. tanich przedszkoli, za pobyt dziecka powyżej 5 

godzin, które były dotychczas płatne, rodzice zapłacą maksymalnie 1 zł za godz. Dodatkowo 

samorządy dostały z budżetu państwa dotacje na obniżenie opłat za przedszkole i 

zapewnienie miejsc dla wszystkich dzieci w wieku  3-5 lat. W tym roku jest to kwota 504 mln 

zł a w 2014 ponad 1,4 mld zł.  

Mając na uwadze cywilizacyjne zmiany, zwiększanie szans edukacyjnych oraz umożliwienie 

dzieciom lepszego rozwoju i osiągania sukcesów w dorosłym życiu, wprowadzono obowiązek 



rozpoczęcia nauki szkolnej już dla 6-cio latków. Obowiązek ten wdrażany jest jednak 

stopniowo, w 2014 r. obowiązek szkolny obejmuje 6-cio latki tylko z pierwszej połowy 2008 

roku. 

Dodatkową opieką objęto rodziny wielodzietne, od 2013 r. wprowadzono zwiększono o 50 % 

ulgę podatkową na trzecie a o 100 % na każde kolejne dziecko. 

Rząd zwiększył pomoc finansową dla rodziców opiekujących się niepełnosprawnymi dziećmi, 

od 1 kwietnia zasiłek wzrósł o 200 zł. i obecnie wynosi 620 zł. Prowadzone są prace, aby od 

stycznia 2014 r. przez 5 lat kwota zasiłku dla rodziców dzieci niepełnosprawnych wzrosła do 

wysokości płacy minimalnej- 1600 zł.  

Program Mieszkania dla Młodych w preferencyjny sposób traktuje osoby posiadające 

potomstwo. Rodziny oraz osoby samotne posiadające dzieci dostaną 15 % dofinansowania 

wkładu własnego kredytu ( osoby bezdzietne otrzymają 10 %), jeżeli w przeciągu pięciu lat 

urodzi im się jeszcze trzecie dziecko można będzie otrzymać kolejne 5 % dofinansowania. W 

ramach projektu kupić będzie można mieszkanie o pow. max 75 m2, a w przypadku domu 

max 100 m2. Rodzina z co najmniej 3 dzieci może kupić lokal o pow. większej o dodatkowe 

10 m2. 

Stopniowo od roku 2013 podnoszony jest wiek emerytalny, ograniczy to niedobór 

pracowników, zwiększy bezpieczeństwo finansowe Polaków i wpłynie na wysokość emerytur. 

Podejmowane są działania mające na celu jak najlepszy dalszy rozwój gospodarki i stawienie 

czoła ewentualnemu spowolnieniu czy nawet kryzysowi. Ogromne znaczenie ma tutaj także 

dbałość o ułatwienia w sektorze małych i średnich przedsiębiorstw.                                                                                                          

Na okres przejściowy pomiędzy starym a nowym budżetem UE, aby gospodarka nie zwolniła 

tempa, przygotowano strategiczny program „Inwestycje Polskie”, na ten cel Rząd planuje 

przeznaczyć zamrożony na dziś kapitał ( 40 mld. Zł.), czyli udziały skarbu państwa w spółkach. 

Ma zapewnić to utrzymanie w gospodarce obecnej dynamiki inwestycji w projekty 

infrastrukturalne, głównie w  branży energetycznej, gazowej i transportowej, 

samochodowej, przemysłowej oraz telekomunikacyjnej. 

Dłużej niż pierwotnie planowano, bo aż do 2026 roku działać będą w Polsce specjalne strefy 

ekonomiczne, ma to na celu zachęcić zagranicznych inwestorów do tworzenia nowych miejsc 

pracy w Polsce, do tej pory powstało ich w SSE 188 tys.  

Jednym z ważniejszych celów pomocy, wzmocnienia sektora małych i średnich 

przedsiębiorstw, stanowiących największy odsetek firm w Polsce,  są gwarancje „de 

minimis”. Docelowo suma kredytów dla MŚP może sięgnąć nawet 50 mld. zł. Dodatkowo, dla 

gwarancji udzielonych do 31 grudnia 2013 r., przez pierwszy roczny okres przedsiębiorca nie 

będzie ponosił żadnych opłat. 



19 kwietnia 2013r. Sejm uchwalił ustawę łagodzącą wymogi dostępu do 50 zawodów, czyli 

pierwszą transzę regulacyjną. Docelowo Rząd ma zamiar otworzyć ponad 240 profesji. Dzięki 

temu uda się uwolnić ok. 100 tys. Nowych miejsc pracy. Zwiększyć sferę wolności 

obywatelskich, także w zakresie wykonywania zawodów. 

W poprzedniej kadencji Rządu stworzono w Polsce prawie milion miejsc pracy ( jako drugi 

kraj w Europie zaraz po znacznie większych od nas Niemczech).  

27 lutego  br. weszła w życie ustawa o poręczeniach i gwarancjach państwa, jest to ważny 

instrument wsparcia w walce z bezrobociem. Od 23 sierpnia natomiast obowiązuje 

elastyczny czas pracy, wydłużono okres rozliczeniowy do roku, dzięki czemu przedsiębiorcy 

mogą dopasować rytm pracy do zleceń, a pracownicy łatwiej pogodzić życie zawodowe z 

osobistym. 

Wraz z początkiem 2013 r. wprowadzono  zasadę  VAT-u kasowego, czyli możliwość 

odprowadzenia podatku VAT dopiero po tym, jak kontrahent zapłaci im za dostarczony 

towar lub wykonaną usługę, wpływa to znacznie na płynność finansową firm. 

W styczniu 2013 r. weszła w życie abolicja składkowa ZUS dla małych przedsiębiorców, którzy 

za okres od 1 stycznia 1999 r. do 28 lutego 2009 r. zalegają ze składkami na własne 

ubezpieczenie społeczne, na ubezpieczenia zdrowotne i na Fundusz Pracy. Ustawa abolicyjna 

stworzona została z myślą o osobach, które w latach 1999-2009 miały zawieszoną działalność 

i padły ofiarą niejasnych przepisów, przez co ZUS naliczył im wieloletnią zaległość i odsetki. 

5 listopada Rząd przyjął projekt zmian w urzędach pracy, „Pośredniaki” będą premiowane za 

ilość osób, które znalazły pracę ,a nie za ilość zarejestrowanych bezrobotnych. 

Od lutego br. różnicowana jest, w zależności  od ilości posiadanych hektarów,  wysokość 

składki zdrowotnej płaconej przez rolników . 

23 lipca Rząd przyjął projekt ustawy Prawo budowlane, w założeniach do projektu 

uproszczony i skrócony zostanie proces budowlany dla większości inwestycji realizowanych 

na podstawie prawa budowlanego, zniesiony zostanie także wymóg uzyskiwania pozwolenia 

na budową domów jednorodzinnych. 

By Polska armia dysponowała nowoczesnym uzbrojeniem Rząd planuje wydać do 2022 roku 

ok. 130 mld. zł. na modernizację armii - na zakup nowych okrętów, samolotów 

szkoleniowych, na obronę powietrzną. 

W życie weszła tzw. ustawa śmieciowa, oznacza to koniec dzikich wysypisk i palenia śmieci w 

domach, a zapoczątkowane sortowanie, recykling umożliwił stworzenie nowych miejsc pracy 

w branży odzyskiwania surowców. Docelowo, wskutek wprowadzonego systemu w 

niedalekiej przyszłości będą gminy,  w których prawdopodobnie nie będziemy w ogóle płacić 

za wywóz odpadów posegregowanych, bo będą przedsiębiorcy, którzy będą czekać aby 

papier, plastik czy szkło odbierać od gminy.  



W celu zwiększenia dostępności do dóbr kultury Rząd przyjął projekt „Muzea za Złotówkę”,  

na ten cel przeznaczył kwotę ponad 1 mln zł. Za symboliczną  kwotę wybrane muzea 

otwierają swoje siedziby dla dzieci i młodzieży do 16 roku. 

Znacznie ułatwiono zasady składania wniosków  i odbioru paszportu, o który można teraz 

wystąpić w dowolnym punkcie paszportowym i tam go odebrać. 

Po zmianach w Kodeksie karnym sprawca gwałtu jest ścigany z urzędu, ofiary dzięki temu 

mają zagwarantowaną większą ochronę w trakcie procesu. 

Polska jest największym beneficjentem funduszy unijnych, przyznana na lata 2014-2020  

kwota jest  aż o 4.5 mld euro większa w stosunku do poprzedniej perspektywy.  

Polska w kolejnej transzy z budżetu UE otrzymała  ponad 300 mld zł. na rozwój polskiej 

gospodarki, rolnictwa, samorządów, regionów, na politykę spójności. Środki te pomogą  

spokojnie kroczyć wytyczoną ścieżką rozwoju.  

 

 

II. Półmetek mojej pracy poselskiej 

Minione dwa lata to także, oprócz pracy zespołowej w ramach klubu PO i koalicyjnej 

większości sejmowej, moja  praca indywidualna  jako posłanki na Sejm. Generalnie można 

powiedzieć, bo działamy kolegialnie, że obciążają nas skutki całego ustawodawstwa, 

zarówno te odczuwane jako pozytywne i odwrotnie. Ale taka już rola zbiorowego 

podejmowania decyzji.  

W ramach pracy poselskiej od początku skupiłam się m.in. na problemie nieefektywnego 

systemu zamówień publicznych oraz koniecznych zmianach w tym zakresie, narzędziach 

rozwoju i wsparcia sektora MŚP,  narzędziach wsparcia samorządów w absorpcji funduszy 

unijnych. 

W w/w zakresie pracowałam nad zmianami prawa, co zaskutkowało moimi indywidualnymi 

inicjatywami poselskimi : 

- dot. zmiany ustawy o niektórych formach wspierania działalności innowacyjnej, już została 

przyjęta przez parlament; zmiana ta umożliwia m.in. poprawę warunków korzystania przez 

firmy MŚP z kredytu technologicznego i premii technologicznej, bardzo dobrego narzędzia 

finansowania innowacyjnej technologii. Również w Wielkopolsce są beneficjenci tego 

kredytu, a więc skorzystają z lepszych warunków - między innymi niższego kosztu kapitału 

dzięki wprowadzeniu częściowych płatności premii technologicznej. To wymierna korzyść dla 

utrzymania poziomu rozwoju i zatrudnienia w firmie; 



- dot. zmian w prawie zamówień publicznych - projekt jest po pierwszym czytaniu, w pracach 

podkomisji, której jestem wiceprzewodniczącą; jest współautorstwa mojego oraz posła 

Adama Szejnfelda; celem nadrzędnym zmian jest ograniczenie nadużywania kryterium ceny 

jako jedynego stosowanego w rozstrzyganiu niemal wszystkich przetargów, co wpłynie na 

wzrost jakości zamówień publicznych, wzrost konkurencyjności na rynku zamówień, a więc w 

efekcie w gospodarce, zwiększenie dostępności do zamówień dla podmiotów, zwłaszcza z 

sektora MŚP; projekt został oceniony bardzo dobrze przez "rynek zamówień" - zarówno 

zamawiających jak  i wykonawców. 

  

Z innych indywidualnych prac: 

- Zaangażowałam się w zmianę stanowiska Ministerstwa Finansów w kwestii nowego zapisu 

w rozporządzeniu, dotyczącego opisu towaru/usługi na paragonie. Pierwotne stanowisko, po 

nowelizacji rozporządzenia, spowodowałoby bardzo negatywne skutki finansowe dla mikro i 

małych firm - usługodawców i handlowców, co mogłoby spowodować likwidację wielu 

podmiotów, a już na pewno wielki wzrost obowiązków i kosztów nie przynoszący żadnych 

pozytywnych skutków dla nikogo, w tym budżetu państwa. M.in. po moich interpelacjach, 

rozmowach w tym zakresie, a także propozycjach zapisów, Ministerstwo uznając argumenty, 

wydało interpretację,  w której bardzo dokładnie wyjaśnia, jak ma wyglądać opis i w zasadzie 

nie zwiększa wymagań w stosunku do wcześniejszych, sprzed nowelizacji. 

- Zaangażowałam się w temat planowanego objęcia podatkiem CIT spółek komandytowych i 

komandytowo akcyjnych. Interpelacje składałam już w marcu 2013r i jednym z jesiennych 

posiedzeń  uchwalone zostały zmiany z wyłączeniem planowanych wcześniej spółek 

komandytowych, w której to formie działa wiele małych podmiotów. Na dziś wiadomo już, 

że dzięki temu niektórzy przedsiębiorcy podjęli decyzje o inwestowaniu i zwiększeniu 

zatrudnienia. 

- Zaangażowałam się w prace nad projektem zmian w kodeksie wyborczym, w którym 

chcemy zapewnić obu płciom równoważny udział na listach wyborczych - tj. w ramach 

uchwalonych już tzw. kwot (minimalne obowiązkowe ilości na listach kandydatów obu płci, 

w takiej samej kwocie, tj. 35%) mechanizm suwakowy, czyli naprzemienność płci na liście. 

W ramach komisji i podkomisji, w których pracuję, warto wspomnieć także o: 

- wprowadzeniu mechanizmów likwidujących zatory płatnicze, co dotykało niemal każdą 

firmę, 

- o pracach nad projektem dotyczącym tzw. podwykonawstwa w zamówieniach publicznych 

- uregulowania pozycji podwykonawców w umowie oraz w konsekwencji pełnym 

zabezpieczeniem płatności na Ich rzecz (zmiany wchodzą już w życie, a ich skutki odczują 



pozytywnie całe rzesze podwykonawców oraz zamawiających); w projekcie tym 

reprezentowałam klub PO, 

- o zakończonych już pracach i uchwalonej ustawie tzw. "deregulacyjnej" ułatwiającej dostęp 

do 50 zawodów, w którym to projekcie reprezentowałam klub PO, a także trwających od 

kilku miesięcy pracach nad kolejnymi uproszczeniami wymagań do wykonywania zawodów 

dotąd nadmiernie regulowanych, 

- o uchwalonej ustawie o systemie powiadamiania ratunkowego, którą to ustawę 

prowadziłam jako przewodnicząca podkomisji i poseł sprawozdawca komisji; reguluje ona w 

jednym akcie cały system powiadamiania - kierowanego na wszystkie numery alarmowe; 

- o trwających pracach nad ustawą o zbiórkach publicznych, która uproszcza i porządkuje 

zasady zbiórek z jednoczesnym naciskiem na mechanizmy wiarygodności zbiórek; 

- o zmianach w prawie energetycznym, kredycie konsumenckim, w ustawie  o obowiązkach 

w zakresie informowania o zużyciu energii przez produkty wykorzystujące energię,  w 

ustawie o efektywności energetycznej, w ustawie o dotacjach dla niektórych podmiotów, w 

przepisach dotyczących funkcjonowania specjalnych stref ekonomicznych - przedłużono 

termin funkcjonowania do 2026r.; 

W/w działania dotyczą zarówno  odrębnych dziedzin życia, ale są też takie o znaczeniu 

powszechnym, jak wspomniane opisy na paragonach, deregulacja, zamówienia publiczne, 

czy terminy w transakcjach finansowych. 

Oprócz prac poselskich ustawodawczych widzę potrzebę stałego przekazywania Obywatelom 

informacji o pracach Sejmu, w tym moich, co czynię w kilku formach: 

- stałe informacje na mojej  stronie www.mjanyska.pl o przedmiocie każdego posiedzenia 

sejmu, komisji w których pracuję, a także podsumowanie po posiedzeniach, 

- odrębne informacje o ważnych rozwiązaniach - na stronie, na portalach społecznościowych, 

co tydzień w prasie lokalnej w kilku powiatach, 

- na konferencjach, spotkaniach - organizowanych przeze mnie, przez samorządy, 

stowarzyszenia/organizacje gospodarcze i społeczne, 

- na dyżurach poselskich, 

- wyjaśnianie problemów w ministerstwach, innych urzędach centralnych, regionalnych, 

lokalnych, 

- poprzez interpelacje, zapytania. 

 

http://www.mjanyska.pl/


Taki sposób pracy, poza posiedzeniami sejmowymi, skutkuje wieloma pozytywnymi 

efektami. I tak m.in.  dzięki aktywności w  pomocy w wyborze finansowych narzędzi  

wsparcia  zadań samorządów, udało się np. zrewitalizować obiekt szkolny. Było to pokłosiem 

konferencji organizowanej przeze mnie w grudniu 2012 r., kiedy to prezentowałam 

podstawowe elementy tzw. Planu dla Polski oraz zachęcałam do korzystania z instrumentów 

wsparcia przygotowanych dla województwa wielkopolskiego. Zaprosiłam wówczas do 

prezentacji narzędzi finansowych samorząd województwa, Wielkopolską Agencję Rozwoju 

Przedsiębiorczości, Bank Gospodarstwa Krajowego, Fundusz Poręczeniowy. Dzięki temu 

został podjęty samorządowo-rządowy projekt. 

Również przedsiębiorczość lokalna z mojego okręgu wyborczego zainteresowała się tymi 

narzędziami i sfinalizowany został projekt zakładający rewitalizację i atrakcyjne 

zagospodarowania przestrzeni, ale co najważniejsze - utrzymanie i wzrost miejsc pracy oraz 

dalszy rozwój produkcji firmy. 

 

Oprócz gospodarczej aktywności staram się wspierać także stowarzyszenia  i ich działalność 

na rzecz lokalnych społeczności. Mam satysfakcję z powołania do życia Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku w Czarnkowie, przygotowania dla niego skutecznego projektu o 

dofinansowanie z ministerialnego programu ASOS, udziału w aplikacji o wsparcie marszałka 

województwa 4 uniwersytetów z północy Wielkopolski w ich wspólnym projekcie 

edukacyjnym, a także z zachęcenia i pomocy w organizacji UTW w Trzciance, wspólnie z 

senatorem Augustynem (UTW w Trzciance ma już 200 słuchaczy). 

Pod hasłem integracji międzypokoleniowej oraz aktywizacji osób starszych, przy 

współudziale, Uniwersytetów Trzeciego Wieku, zorganizowałam w kilku miastach północnej 

wielkopolskie Marsze Seniora. Ideą przyświecająca było podkreślenie ważnej roli społecznej 

Seniorów - aktywnych, bogatych w wiedzę i doświadczenie, a także integracja w środowisku 

ludzi 50+ oraz przeciwdziałanie procesowi ich wykluczenia.   

Między innymi z mojej inicjatywy odbył się w 2013 roku I Kongres Kobiet Północnej 

Wielkopolski, któremu patronatu na moją prośbę udzieliła Pani Anna Komorowska Małżonka 

Prezydenta RP. Kongres spotkał się z bardzo pozytywnym przyjęciem, skierowany był 

głównie do kobiet z małych miejscowości, które bardzo licznie wzięły w nim udział (ok. 500 

osób). 

Po raz trzeci w tym roku, w okresie  przedświątecznym,  wspólnie z innymi aktywnymi 

kobietami,  z Domeny kobiet, Uniwersytetu Trzeciego Wieku  w Czarnkowie, zorganizowałam 

akcję „Podziel się Wigilią” - zbiórkę produktów spożywczych, zabawek   dla najbardziej 

potrzebujących rodzin. 

Nasza Biało-Czerwona, to akcja upamiętniająca niezmiernie ważne wydarzenie, jakim były 

częściowo wolne wybory do Sejmu i całkowicie wolne wybory do Senatu- 4 czerwca. Przy 



współudziale dzieci z przedszkoli oraz młodzieży szkolnej utworzyliśmy największą jak dotąd 

w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim, bo niemal 100 m. biało-czerwoną flagę. Była to 

jednocześnie  lekcja okazywania patriotyzmu,  szacunku dla wspólnej historii i symboli 

narodowych, podkreślających radość z wolnej i demokratycznej Ojczyzny.   

Wśród dzieci i młodzieży szkolnej zorganizowałam także konkurs „Jestem Polakiem”, w 

którym za pomocą  środków artystycznych (plastycznych lub literackich) uczestnicy mieli 

przedstawić swoje spojrzenia na patriotyzm i rozumienie słów „Jestem Polakiem”. W 

odpowiedz nadesłano około 140 prac plastycznych i 35  z ponad 20 szkół podstawowych, 

gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych z 5 powiatów północnej Wielkopolski, wyłonionych 

wcześniej na etapie szkolnym, najlepsze dzieła swych uczniów prezentujące bardzo wysoki 

poziom twórczości młodych artystów. 

Staram się także brać udział we wszystkich posiedzeniach i głosowaniach - według  danych 

PAP zostałam uznana za najpilniejszą posłankę Wielkopolski po 2 latach kadencji- znalazłam 

się w grupie 3 posłów na 460,  którzy wzięli udział we wszystkich posiedzeniach  sejmowych i 

we wszystkich głosowaniach 

To tylko niektóre z moich działań. Uczestniczę ponadto, jak już wspomniałam, w szeregu 

spotkań, konferencji oraz okolicznościowych uroczystości organizowanych w moim okręgu 

wyborczym. Spotykam się z  samorządowcami, przedsiębiorcami oraz indywidualnymi 

wyborcami aby poznać ich stanowiska w przygotowywanych projektach ustaw czy problemy, 

z którymi się borykają.  

 

Poniżej nieco statystyki sejmowej: 

Odbyły się 54  posiedzenia Sejmu, na których uchwaliliśmy 292 ustawy, podjęliśmy 142  

uchwały. 

W ramach Komisja Gospodarki  odbyliśmy 83  posiedzenia, pracowałam też  w powołanych 

przez nią  podkomisjach: 

• Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o 

zmianie ustawy o obrocie z zagranicą towarami, technologiami i usługami o znaczeniu 

strategicznym dla bezpieczeństwa państwa, a także dla utrzymania międzynarodowego 

pokoju i bezpieczeństwa oraz o zmianie niektórych innych ustaw, 

• Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o 

zmianie ustawy - Prawo zamówień publicznych oraz ustawy o koncesji na roboty 

budowlane lub usługi,  

• Podkomisji stałej do spraw innowacyjnej gospodarki i rozwoju małych i 

średnich przedsiębiorstw,  



• Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia projektów ustaw o zmianie ustawy 

Prawo zamówień publicznych   -  zastępca przewodniczącego. 

W ramach Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi  pracowałam na 156 posiedzeniach oraz w 

powołanych przez nią  podkomisjach: 

• Podkomisji nadzwyczajnej do spraw monitorowania negocjacji nowej 

perspektywy finansowej 2014-2020,  

• Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia poselskiego projektu ustawy o 

zmianie ustawy o jednostkach doradztwa rolniczego,  

• Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia poselskiego projektu ustawy o 

zmianie ustawy o ochronie gruntów rolnych i leśnych. 

 

W ramach Komisji Nadzwyczajnej do spraw związanych z ograniczeniem biurokracji, na 16 

posiedzeniach. 

W ramach Komisja Administracji i Cyfryzacji na 50 posiedzeniach, pracowałam też  w 

powołanych przez nią  podkomisjach: 

 

• Podkomisja nadzwyczajna do rozpatrzenia poselskiego projektu ustawy o 

zmianie ustawy o dostępie do informacji publicznej,  

• Podkomisja nadzwyczajna do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o 

zasadach prowadzenia zbiórek publicznych, 

• Podkomisja Nadzwyczajna do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o 

systemie powiadamiania ratunkowego. 

 

Przynależność do stałych delegacji parlamentarnych i grup bilateralnych 

• Polsko-Chorwacka Grupa Parlamentarna,      

• Polsko-Etiopska Grupa Parlamentarna,       

• Polsko-Filipińska Grupa Parlamentarna,       

• Polsko-Litewska Grupa Parlamentarna,     

• Polsko-Tajwański Zespół Parlamentarny,     

• Zespół Parlamentarny Polska-Stany Zjednoczone,            



 

Przynależność do zespołów parlamentarnych 

 

• Parlamentarna Grupa Kobiet,         

• Parlamentarny Zespół ds. Afryki- sekretarz, 

• Parlamentarny Zespół ds. Energetyki,        

• Parlamentarny Zespół ds. Osób Starszych,       

• Parlamentarny Zespół Polski Zachodniej,        

• Parlamentarny Zespół Przyjaciół Harcerstwa,       

• Parlamentarny Zespół Wspierania Inicjatyw Kulturalnych,   

• Poselski Zespół Strażaków.   

 

     

Interpelacje 

•  w sprawie projektu założeń do projektu ustawy o zmianie ustawy o systemie 

oświaty,  

•  w sprawie dokumentów poświadczających uprawnienia do korzystania z 

ulgowych przejazdów środkami publicznego transportu zbiorowego dla osób zaliczonych 

do znacznego stopnia niepełnosprawności,  

• w sprawie kroków podjętych przez Ministerstwo Spraw Zagranicznych w 

odniesieniu do wniosku do Komisji Europejskiej Słowackiego Ministerstwa Rolnictwa o 

przeanalizowanie mechanizmów kontroli polskich produktów rolniczych i spożywczych 

dostarczanych na unijny rynek,  

• w sprawie zaspokojenia uzasadnionych roszczeń części przedsiębiorców, 

będących dalszymi podwykonawcami, za zrealizowane i odebrane od nich roboty 

budowlane,  

• w sprawie umiejscowienia "klubów malucha" w planowanej polityce rządu 

dotyczącej finansowania opieki nad dziećmi,  



• w sprawie możliwości powiązania instrumentu fiskalnego - podatku od 

posiadania psa - ze świadomą polityką rejestracyjną zapobiegającą bezdomności psów i 

związanych z tym problemów społecznych,  

• w sprawie wpływów do budżetu państwa z tytułu podatków odprowadzanych 

przez sieci sklepów wielkopowierzchniowych,  

• w sprawie sposobu uregulowania zasad kierowania przez gabinety lekarzy 

rodzinnych na badania, w tym specjalistyczne,  

• w sprawie projektu ustawy z dnia 12 lutego 2013 r. o zmianie ustawy o 

podatku dochodowym od osób prawnych,  

• w sprawie realizacji postulatów zawartych w obywatelskim projekcie 

nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela i ustawy o systemie oświaty, 

• w sprawie jednorazowego odszkodowania dla żołnierzy zastępczej służby 

wojskowej przymusowo zatrudnionych w kopalniach węgla kamiennego, 

kamieniołomach, zakładach rud uranu i batalionach budowlanych,  

• w sprawie projektu rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 4 marca 2013 r. 

w sprawie kas rejestrujących,  

• w sprawie wyrejestrowania samochodu osobowego, który został przekazany 

do kasacji na terenie Holandii,  

• w sprawie świadczeń otrzymywanych przez rodziny zastępcze, w różnej 

wysokości w zależności od stopnia pokrewieństwa,  

• w sprawie rozliczania ulg na rehabilitację osób niepełnosprawnych w rocznym 

zeznaniu podatkowym,  

• w sprawie sytuacji na rynku biomasy w Polsce,  

• w sprawie zmiany art. 402 ust. 6 ustawy Prawo ochrony środowiska w sprawie 

egzaminów na instruktora prawa jazdy,  

• w sprawie wymogów powierzchniowych dla żłobków,  

• w sprawie wysokości kryterium dochodowego uprawniającego do świadczeń z 

pomocy społecznej,  

• w sprawie trybu przeprowadzania przez ARiMR kontroli u beneficjentów 

korzystających ze środków funduszy europejskich skierowanych na obszary wiejskie,  

• w sprawie problemu z wyrejestrowaniem samochodu osobowego, który 

przekazano do kasacji w Holandii, 



• w sprawie obowiązków wspólnot mieszkaniowych w świetle znowelizowanej 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach,  

• w sprawie kas fiskalnych,  

• w sprawie nowelizacji ustawy Prawo ochrony środowiska w zakresie 

przekazania związkom międzygminnym kompetencji pobierania wpływów z tytułu opłat i 

kar za składowanie i magazynowanie odpadów w przypadku gmin należących do tych 

związków,  

• w sprawie nowelizacji przepisu ustawy Prawo ochrony środowiska, w zakresie 

przekazania związkom międzygminnym kompetencji pobierania wpływów z tytułu opłat i 

kar za składowanie i magazynowanie odpadów w przypadku gmin należących do tych 

związków. 

 

 

Zapytania  

• w sprawie procedur stosowanych przez NFZ odnośnie do zaopatrzenia w 

wyroby medyczne będące przedmiotami ortopedycznymi, tj. sprawności postępowania 

placówek NFZ gwarantujących szybkie z uwagi na zalecenia lekarskie, zaopatrzenie 

pacjenta z urazem w przedmiot ortopedyczny,  

• w sprawie możliwości finansowania ze środków na naukę, szczepionki 

czerniakowej, w ramach jej kolejnej fazy - przedrejestracyjnej, 

• w sprawie procedury poświadczenia zaopatrzenia w wyroby medyczne 

będące środkami pomocniczymi, stosowanej w NFZ,  

• w sprawie przewidywanych likwidacji niektórych połączeń kolejowych,  

• w sprawie zamiaru likwidacji linii kolejowej Mirosław Ujski - Piła Główna, 

• w sprawie przewidywanych zmian w przepisach dotyczących rynku pracy w 

kontekście przyjętej ustawy wydłużającej osiągnięcie wieku emerytalnego,  

• w sprawie świadczenia pieniężnego i uprawnień przysługujących osobom 

wcielonym do brygad Powszechnej Organizacji "Służba Polsce",  

• w sprawie przeprowadzenia rekultywacji lub sposobu przekazania zadania 

podmiotowi posiadającemu uprawnienia w kwestii zarządzania składowiskiem,  

• w sprawie rozpatrywania wniosków o rozszerzenie obszaru funkcjonowania 

stref ekonomicznych. 



Pytania w sprawach bieżących 

 

• w sprawie przyznania Polsce limitu kredytowego przez Międzynarodowy 

Fundusz Walutowy, 

• w sprawie programu wspierania budownictwa socjalnego,  

• w sprawie wprowadzanego przez PKP nowego rozkładu jazdy, czasu przejazdu 

pociągów na poszczególnych trasach oraz składów pociągów,  

• w sprawie funkcjonowania specjalnych stref ekonomicznych w Polsce w 

zakresie ich statusu prawnego oraz konieczności uregulowania ich czasu działania, 

• w sprawie udzielania świadczeń gwarantowanych z zakresu leczenia 

szpitalnego chirurgii jednego dnia,  

• w sprawie zakazu przekraczania pieszo zewnętrznej granicy Unii Europejskiej, 

z wyłączeniem przejścia w Medyce na granicy z Ukrainą i w Białowieży z Białorusią. 


